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IZVJEŠĆE  PREDSJEDNIKA O RADU UPRAVNOG ODBORA  

 ODVJETNIČKOG ZBORA SPLITSKO DALMATINSKE ŽUPANIJE 

 Za trogodišnje razdoblje od 10. lipnja 2021.g. do danas  

 

1. Uvod 

U ime Upravnog odbora Zbora podnosim izvješće za proteklo trogodišnje razdoblje. 

Od redovne Izborne Skupštine Zbora, 10.06.2021.g. do danas održano je 25 sjednica Upravnog odbora 

Zbora, kojima su redovito nazočili predstavnici Nadzornog odbora i pratili naš rad. Odluke koje nisu 

trpjele odgodu donosili smo putem elektroničke komunikacije.  

Ovaj Zbor ima uz mene još dva izabrana člana Upravnog odbora HOK-a, koji su redovito i aktivno 

sudjelovali u radu Upravnog odbora HOK-a i njegovih radnih grupa. 

 

Podržavamo aktivnosti Udruge odvjetničkih vježbenika Zbora, koji su 11. studenog 2022.g., u 

prostorijama Zbora izabrali kolegicu Anđelu Varnicu za predstavnicu vježbenika Zbora pri HOK-u. Istu 

funkciju kolegica Varnica je obavljala i u prvom jednogodišnjem razdoblju, kada je bilo organizirano i 

nekoliko druženja vježbenika u prostoru Zbora.  

 

Ispitno povjerenstvo Zbora je kroz proteklo trogodišnje razdoblje ispitalo 59 kandidata iz Kodeksa 

odvjetničke etike i Tarife o nagradama i naknadama za rad odvjetnika.. 

Time na današnji dan naš Zbor ima 575 odvjetnika i 139 odvjetnička vježbenika.  

 

Napustilo nas je, na žalost  8 odvjetnika kroz proteklo trogodišnje razdoblje. 

 

Naš Zbor je financijski pomagao kolegama koji su bili opterećeni situacijom u svezi teške bolesti.  

 

S ciljem pomoći obiteljima preminulih odvjetnika Zbora, na prošloj godišnjoj Skupštini Zbora, 

25.05.2023.g., donesen je  Pravilnik o posmrtnoj pripomoći članova Zbora, temeljem kojeg se sa računa 

Zbora isplaćuju određena sredstva obiteljima preminulih odvjetnika.  

 

Redovito smo ažurirali Liste odvjetnika Zbora, dostavljajući izmjene upisa i brisanja sa lista odvjetnika 

za web stranicu HOK-a, gdje se na dnevnoj bazi vrše ažuriranja ostalih podataka o odvjetnicima, poput 

adresa, statusa i dr., pa su takve Liste u svakom trenutku dostupne sudovima i PU. 

 

U proteklom trogodišnjem razdoblju ovaj Upravni odbor predstavljao je Zbor na raznim stručnim i 

protokolarnim događanjima, poput: 

 

⚫ proslave 60. godišnjice Pravnog fakulteta u Splitu, 17.12.2021.g.  

 

⚫ svečanosti obilježavanja Dana Pravnog fakulteta u Splitu, 20.04.2022.g.,  

 

⚫ svečane dodjele nagrada povodom Dana grada Splita i blagdana sv. Dujma, 06.05.2022.g. 
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⚫ svečanosti obilježavanja 80. rođendana Gradskog kazališta mladih u Splitu, uz obilježavanje 100 

godina rođenja Miljenka Smoje, 18.02.2023. 

⚫ svečane sjednice Gradskog vijeća i dodjeli nagrada povodom Dana grada Splita i blagdana sv. 

Dujma, 06.05.2023. 

⚫ svečanosti obilježavanja Dana Pravnog fakulteta u Splitu, 17.05.2023.g., kao i na 

⚫ svečanoj sjednici Gradskog vijeća i dodjeli nagrada povodom Dana grada Splita i blagdana sv. 

Dujma, 06.05.2024.  

 

2. Predavanja-edukacije 

 

U prvom jednogodišnjem razdoblju, zbog aktualnih epidemioloških mjera, nisu se mogla održavati 

predavanja uživo u Zboru. Međutim, Odvjetnička akademija HOK je mnoga predavanja omogućila svim 

odvjetnicima putem LMS sustava učenja na daljinu. 

S tim u vezi smo Vam dostavljali popise svih predavanja i edukacija objavljenih u LMS sustavu, s 

naglaskom na e-kolegije iz područja obvezne edukacije. 

 

Ukazivali smo i na potrebu da se članovi Zbora u što većem broju registriraju na novi web portal Moj 

HOK, gdje su dostupne mnoge korisne informacije poput; pristupa online edukacijama Odvjetničke 

akademije, slanja raznih zahtjeva u svezi svog statusa, prijava polica osiguranja, plaćanje i stanje duga 

članarina, zahtjeva za pristup zemljišnim knjigama i dr. 

U drugom jednogodišnjem razdoblju (od lipnja 2022. do svibnja 2023.g.) u suradnji sa Odvjetničkom 

akademijom, organizirali smo slijedeća predavanja u prostorijama Zbora; 

- „Novela Zakona o parničnom postupku 2022“, dana 11.10.2022.g., predavači, suci VS RH, 

Jadranko Jug i Željko Pajalić 

- „IX. Novela Zakona o kaznenom postupku“ dana 27.10.2022., predavači prof. Elizabeta 

Ivičević Karas, Pravni falultet Zagreb i Dražen Tripalo, sudac VS RH  te 

- „Novela Zakona o radu“, dana 28.03.2023. s predavačicom Iris Gović Penić, sutkinjom ŽS u 

Zagrebu.  

Kroz zadnje jednogodišnje razdoblje održana su i ostala predavanja uživo u Zboru i to: 

 

- “Novi Zakon o izvanparničnom postupku”, dana 08.09.2023.g., s predavačicom, prof.dr.sc. 

Aleksandrom Maganić, sa Pravnog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu, 

- “Redoviti pravni lijekovi u kaznenom postupku u sudskoj praksi”, 08.11.2023.g., predavač 

Dražen Tripalo, sudac VS RH te 

- “Pojedine žalbene osnove u kaznenom postupku”, dana 13.03.2024.g., predavač Dražen 

Tripalo, sudac VS RH. 

Na koncu, Zbor je organizirao i edukaciju za odvjetnike iz oblasti forenzičke grafologije i sudskih 

vještačenja, pod nazivom: Nalaz grafološkog vještaka - problemi iz prakse domaćeg pravosuđa, dana 

5. svibnja 2024.g., s predavačicom, Jasminom Šogolj, grafologom. 

Redovito smo Vas podsjećali na odredbe Pravilnika o trajnom stručnom usavršavanju odvjetnika i da 

će se prisustvovanje predavanjima uživo evidentirati i o tome izvijestiti HOK, radi priznavanja 

pripadajućih bodova na ime predavanja. Također i da će se vrijeme provedeno na edukacijama putem 

LMS sustava učenja na daljinu, uračunavati u obveznu edukaciju, sukladno navedenom Pravilniku. 
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Podsjećali smo Vas i na rokove dostupnosti obveznih edukacija iz područja Sprječavanja pranja novca 

i financiranja terorizma za protekle godine. 

 

3.  Aktivnosti na rješavanju problema i druge radnje 

 

Na svako saznanje o bilo kojem potencijalnom problemu koji se odnosi na odvjetništvo, ovaj Upravni 

odbor je poduzimao aktivnosti s ciljem rješavanja istih problema. 

Zahvaljujem svim kolegicama i kolegama koji su na bilo koji način pomogli da reagiramo i pokušamo 

zaštititi kakao našu struku i posao, tako i prava stranaka koje zastupamo. 

Koristim i ovu priliku pozvati sve članove Zbora da reagiraju na probleme sa kojima se susreću u radu 

sa sudovima ili drugim institucijama, da se obrate Zboru, kako bismo pokušali pomoći u njihovom 

rješavanju, bilo putem HOK-a ili samostalno kao Zbor, gdje je to moguće.  

Želim potaknuti članove našeg Zbora da aktivnije sudjeluju u postupcima e-savjetovanja i ukazuju na 

eventualne nedostatke ili nedorečenosti predloženih zakonskih rješenja te svojim aktivnim učešćem 

pridonesu kvalitetnijim zakonskim rješenjima. 

Tako smo Vas u rujnu 2021.godine, zbog važnosti E-savjetovanja u svezi ZID Zakona o odvjetništvu, 

donesenog 17.11.2021.g., pokušali angažirati da se u što većem broju uključite u slanje argumentiranih 

mišljenja. Članovi UO-a Zbora su i osobno sudjelovali u navedenom E-savjetovanju. 

 

Ističem i aktivno sudjelovanje HOK-a pri izradi Nacrta prijedloga ovog Zakona, koji je argumentirano 

predlagao najbolja zakonska rješenja. Dio prijedloga Komore je i prihvaćen.  

Komora je i u korespondenciji sa Ministarstvom pravosuđa i uprave RH, kao i Europskom komisijom, 

isticala važnost uređenja prema kojem samo oni strani odvjetnici koji polože ispit iz poznavanja pravnog 

poretka RH, odnosno koji tri godine redovito i uspješno obavljaju odvjetničku službu pod nazivom 

zanimanja iz svoje matične države, mogu osnivati odvjetnička društva, odnosno zajedničke odvjetničke 

urede. 

HOK se izborila da program, postupak i način provedbe ispita iz poznavanja pravnog poretka 

Republike Hrvatske donosi i provodi Komora. 
 

Podsjetili smo Vas i na otvoreno E-savjetovanje o Nacrtu prijedloga Zakona o izmjenama i dopunama 

Zakona o parničnom postupku, u veljači 2022.g., za kojeg je i sam HOK usuglasio niz primjedbi i 

prijedloga za unapređenje predloženih zakonskih rješenja. Iste primjedbe i prijedlozi HOK-a, upućene 

Ministarstvu pravosuđa i uprave, su Vam bile i dostavljene.  

 

Također smo Vas podsjetili i na otvoreno e-savjetovane s javnošću pri donošenju izmjena i dopuna 

Statuta Hrvatske odvjetničke komore te izmjena i dopuna Kodeksa odvjetničke etike, u lipnju 2022.g., 

kao i na otvoreno e-savjetovanje s javnošću pri donošenju Tarife o nagradama i naknadi troškova za 

rad odvjetnika, u rujnu 2023.g. 

 

Zbog usmenih primjedbi nekih članova Zbora da imaju probleme kod posjeta i obavljanja razgovora s 

branjenicima u zatvoru na Bilicama, pozvali smo Vas na dostavu pisanih prigovora i prijedloga za 

rješavanje navedenog, kako bi UO Zbora imao osnove za poduzimanje daljnjih radnji s ciljem 

olakšavanja rada kolegama odvjetnicima. Dio kolega je dostavio svoje pisane primjedbe, temeljem kojih 

smo ponovno odlučili predložiti HOK-u da od nadležnog Ministarstva zatraži pomoć i intervenciju. 

HOK je 16.12.2021. uputio dopis Ministarstvu pravosuđa i uprave RH, za poduzimanje radnji i mjera 

radi omogućavanja slobodne i nesmetane komunikacije zatvorenika u Zatvoru na Bilicama s njihovim 

braniteljima, o čemu ste izviješteni, kao i o odgovoru nadležnog Ministarstva.  

Ukazivali ste na različite poteškoće u radu sa Zemljišnikom, posebno u ograničenom radnom vremenu 

za prijem odvjetnika, pa se o svim uočenim problemima i u drugim ZK odjelima i službama Suda, 

najprije razgovaralo sa Predsjednicom Z.K. odjela, a potom i sa prijašnjom Predsjednicom suda.  
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Obzirom da nisu bili postignuti pomaci u rješavanju navedenih problema, zatražili smo sastanak i sa 

tada novim Predsjednikom Općinskog suda u Splitu, gosp. Draženom Maravićem koji je  pokazao volju 

i želju da poradi na rješavanju uočenih problema. Međutim, zbog kroničnog manjka zaposlenih 

referenata, ukazao je da ne očekuje brzo rješevanja dijela problema, ni sa dodatnim zapošljavanjem 8 

referenata, tada zatraženih od Ministarstva.  

Kako nas je Voditeljica prijemne pisarnice Općinskog suda u Splitu upoznala sa primjedbama zbog 

nepravilne primjene ili izostanka primjene Pravilnika o elektroničkoj komunikaciji, od strane manjeg 

broja odvjetnika, o tome smo Vas izvijestili i pozvali na poštivanje propisa, sve u cilju uspješne suradnje 

sa Sudom. Naime, određeni broj odvjetnika Zbora je u sustav e-komunikacije unosio samo stranku koju 

zastupaju, dok preostale sudionike u postupku, tuženike ili ovršenike nisu unosili, posebno u tužbama 

sa više tuženika. Pojedini odvjetnici su postupali protivno Pravilniku o elektroničkoj komunikaciji, pa 

su podneske i tužbe uporno podnosili, isključivo na prijemnu kancelariju suda, neposredno. Ukazali 

smo kolegama koji ne koriste sustav e-komunikacije da su ga dužni koristiti, a ukoliko nemaju 

elektroničku vjerodajnicu od NIAS-a s naprednim elektroničkim potpisom za pristup sustavu e- 

komunikacije, da istu pribave. 

 

Nadalje, od strane pojedinih zborova su bili uočeni ozbiljni problemi u e-komunikaciji, o čemu je 

izviješten HOK, i to slučajevi da se kod dostave sudskih pismena odvjetniku, radi grešaka u programu, 

evidentira kako mu je e-mailom poslana poruka da mu je pismeno stiglo u pretinac, a nije ili da je sustav 

potvrdio primitak pošiljke, a odvjetnik pošiljku nije zaprimio.  

Sukladno tome, pozvali smo Vas da izvijestite Zbor jeste li i Vi imali takve situacije, kako bi HOK u 

dopisu Ministarstvu mogao javiti broj takvih slučajeva po Zborovima. 

 

U drugom jednogodišnjem razdoblju, zbog primjedbi kolega sa područja drugih zborova na dinamiku 

donošenja rješenja o naknadi troškova za obrane po službenoj dužnosti, zatražili smo od Vas 

informacije o takvim slučajevima, pa smo o dobivenim odgovorima kolega izvijestili Komoru radi 

poduzimanja daljnjih radnji. 

Nastavno na dobivene informacije da na području našeg Zbora djeluje više osoba koje se bave 

nadripisarstvom, zatražili smo od Vas takva ili sl. saznanja, kako bi o provjerenim informacijama mogli 

izvijestiti HOK u cilju poduzimanja daljnjih radnji.  

Reagirali smo i na pisanu inicijativu odvjetnika iz Makarske, u svezi problematike na temu Prijedloga 

zakona o izmjenama i dopunama Zakona o poljoprivrednom zemljištu, zbog najavljene nemogućnosti 

parcelacije poljoprivrednog zemljišta na katastarskim česticama manjih od 1 hektara, te je HOK i 

uputio očitovanje nadležnim tijelima Sabora. 

 

Ponovno samo Vas podsjetili na korištenje i registraciju pri web portalu Moj HOK, obzirom na dobiveni 

podatak o malom broju registriranih članova pri istom portalu te Vaših brojnih pitanja o načinu 

pristupanja Zemljišnim knjigama. 

 

Sukladno uputi HOK-a da se članovi ispitnih povjerenstava Zbora za provođenje ispita iz Kodeksa 

odvjetničke etike pozovu na dostavu prijedloga izmjena i dopuna odredbi Kodeksa odvjetničke etike, 

Ispitno povjerenstvo našeg Zbora je predložilo manju dopunu, o čemu je izvješten HOK. 

 

Upravni odbor Zbora je podržao prijedlog Izvršnog odbora HOK za dodjelu Plakete „dr. Ivo Politeo“ 

s poveljom u 2022.g., kolegama Leu Andreisu, odvjetniku u Zagrebu i Mladenu Klasiću, odvjetniku u 

Križevcima.  

 

Sudjelujući na raznim događanjima Pravnog fakulteta u Splitu, u razgovorima sa Dekanom fakulteta, 

prof. dr.sc. Ratkom Brnabićem, utvrđen je zajednički interes u većoj suradnji Fakulteta i Zbora u vidu 

obavljanja prakse studenata u odvjetničkim uredima, te predavanja o stručnim i praktičkim temama od 

strane odvjetnika. 

 

U trećem jednogodišnjem razdoblju, čiji početak je obilježen štrajkom pravosudnih službenika, 

posljedično i gubitkom  prihoda odvjetništva, Upravni odbor HOK-a je donio odluku kojom je oslobodio 

sve članove Komore od plaćanja članarine i posmrtne pripomoći, za mjesece kolovoz i rujan 2023.g. 
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Iz istih razloga Upravni odbor našeg Zbora je donio odluku o oslobađanju od plaćanja zborske 

članarine za navedene mjesece. 

Izvjestili smo Vas i o organizaciji rada sudova u uvjetima nastavka štrajka sudskih službenika i 

namještenika, uz Uputu predsjednika Vrhovnog suda RH vezano uz rad sudova tijekom “mjera 

upozorenja sudaca”. 
 
U svezi tematike izmjena i dopuna Tarife o nagradama i naknadi troškova za rad odvjetnika, pokušalo 

se animirati veći broj članova Zbora da dostave HOK-u svoje prijedloge i mišljenja na predloženi tekst 

Tarife, te je i Predsjednik Zbora dostavio HOK-u detaljno obrazloženi tekst prijedloga i mišljenja u 

odnosu na Tbr.7. Nacrta Tarife, za sjednicu UO HOK-a od  02.10.2023.g. 

Izvijestili smo Vas o objavljenoj novoj Tarifi o nagradama i naknadi troškova za rad odvjetnika (u NN 

od 17.11.2023.g.) 

 

Nadalje, Upravni odbor HOK-a je podržao obrazloženi prijedlog kandidata ovog Zbora za dodjelu 

Plakete „dr. Ivo Politeo“ s poveljom u 2023.g. za odvjetnika iz Splita, Marina Mrklića, bivšeg 

dugogodišnjeg predsjednika Odvjetničkog zbora Splitsko-dalmatinske županije. 

  

Na žalost, kolega Mrklić je preminuo 18. veljače 2024.g., pa je za njega održana komemoracija u 

prostorijama Zbora. 

 

Izvijestili smo Vas o načinu odvijanja rada Općinskog suda u Splitu,  vezano za preseljenje sjedišta suda 

s adrese Vojarne Sv. Križ, Dračevac u novu zgradu na adresi Split, Gundulićeva 27, te smo pribavili 

raspored sudnica u novoj zgradi i istog Vam dostavili radi lakšeg snalaženja. 

 

Kao rezultat aktivnosti ovog Upravnog odbora, kroz više razgovora sa Predsjednikom Općinskog suda 

u Splitu, u novoj zgradi suda u Splitu, od dana 09. svibnja 2024.g., otvorena je soba za odvjetnike, na 

3. katu, soba br. 324., o čemu smo Vas i obavijestili. 

 

 

Tradicionalno organiziramo božićne domjenke Zbora, pa smo u prosincu 2021., zbog tadašnjih 

epidemioloških uvjeta i brojnosti članova Zbora, domjenka održali u vrtu restorana Perivoj, što je 

proteklo u ugodnom i kolegijalnom druženju članova Zbora i gostiju iz pravosuđa naše Županije. 

 

Božićni domjenak Zbora u prosincu 2022.g. smo organizirali u restoranu Maestro grill Club u Splitu,  

uz glazbu uživo te ugodnom druženju kolega koji su odazvali u, do tada rekordnom broju. 

 

Još veći odaziv članova Zbora (preko 330) je bio na posljednjem Božićnom domjenku, u prosincu 

2023.g., što smo organizirali u prostorijama Zbora, koje su uz glavno dvorište, bile posebno uređene za 

tu priliku. 

Redovito organiziramo i odlično posjećene Božićne predstave za djecu članova Zbora, uz podjelu 

prigodnih poklona djeci. 

U svrhu povezivanja i druženja članova Zbora, Upravni odbor je organizirao i zabavu za odvjetnike i 

vježbenike u ljetnoj bašti na Zvončacu u Splitu, u listopadu 2023.g. 

Članovima Zbora osiguravamo godišnju podjelu odvjetničkih ročišnika. 

 

Redovito zaprimamo zbirke sentenci, kao i pravna shvaćanja Županijskog suda u Splitu, koje Vam i 

dostavljamo, kao i zbirku odluka Suda Europske unije i Europskog suda za ljudska prava te odluke 

Županijskog suda u Splitu donesene primjenom EU propisa i prakse. 

 

Naš Zbor izlazi u susret Udrugama koje skrbe o potrebitim građanima, ustupajući im prostor za njihove 

aktivnosti, predavanja i sl.  

Tako smo u svibnju 2022.g. ustupili prostor Udruzi “MoSt” iz Splita, za održavanje predavanja na 

temu: „Urbana politika hrane i uključivanje građana“, zatim Udruzi za promicanje mentalnog zdravlja 

“Feniks Split“, u listopadu 2022.g., za održavanje Konferencije: „CARe Network RESILIENCE AND 
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RECOVERY“, potom u svibnju 2023.g. Obiteljskom centru, podružnice Split, za obilježavanje 

Međunarodnog dana obitelji.  

Kolegi Arsenu Mužiću, odvjetniku u miru, u svibnju 2023.g. ustupljena je velika sala Zbora za promociju 

njegovih književnih radova.  

Po zamolbi „Kuće ljudskih prava“ iz Zagreba, dala se u najam sala Zbora za edukacije pravnih 

stručnjaka za EU projekt „Innocent“, u lipnju 2023.g., za koju edukaciju su bili pozvani i članovi Zbora. 

Nadalje, Udruzi „MoSt“ iz Splita se ustupio prostor Zbora u ožujku 2024.g., za održavanje panel 

rasprave na temu siromaštva, te  u travnju o.g., za održavanje okruglog stola: “Građanske kompetencije 

u formalnom i neformalnom obrazovanju“. 

Hrvatskom crvenom križu, Zagreb ustupila se u travnju o.g., sala Zbora za održavanje edukacije za 

posebne skrbnike djeci bez pratnje u okviru projekta „Access to protection for asylum seekers and 

refugees in Croatia“. 

 

Osim prethodno izdvojenih tematika, u prvom jednogodišnjem razdoblju dostavljali smo Vam i druge 

aktualne obavijesti HOK-a i Zbora, kao što su bile:  

 

- odluke sudova sa područja naše Županije u svezi epidemioloških mjera, koje su se tada 

primjenjivale na sudovima, 

- poziv Pravnog fakulteta u Rijeci za sudjelovanje na online i on-site seminaru o europskom platnom 

nalogu i sporovima male vrijednosti, u listopadu 2021.g., 

- korisnički priručnik za e-Ovrhe Ministarstva pravosuđa i uprave RH, kao tehničku pomoć u radu 

sa sustavom, te poveznicu na sustav E-ovrhe, obzirom na stupanje na snagu Pravilnika o obrascima 

u ovršnom postupku, načinu elektroničke komunikacije između sudionika i načinu dodjele predmeta 

u rad javnom bilježniku, kao i obavijest Ministarstva o doradi na sustavu e-Ovrhe, u studenom 

2021.g., u smislu nove verzije u kojoj je omogućeno prijavljivanje u ime poslovnih subjekata koji 

nemaju svoj OIB, 

- poziv Pravnog fakulteta u Rijeci, Zavoda za europsko i usporedno pravo za prijavu na online, 

besplatan „E-tečaj o obiteljsko-imovinskim režimima u EU-u“, u siječnju 2022.g., 

- obavijest da je dana 01. ožujka 2022.g. stupio na snagu novi Kolektivni ugovor o uvjetima rada te 

pravima i obvezama iz radnog odnosa između poslodavca i odvjetničkih vježbenika, 

- podsjetnik na objavljenu Odluku Ministarstva pravosuđa i uprave od 21.03.2022., o ispunjenju 

uvjeta za elektroničku komunikaciju na svim upravnim sudovima u RH, 

- podsjetnik i na stupanje na snagu, 23. ožujka 2022.g, Izmjena i dopuna Tarife o nagradama i 

naknadi troškova za rad odvjetnik,  te na  

- obveze propisane Pravilnikom o trajnom stručnom usavršavanju odvjetnika, kojim je određena 

obveza svakog odvjetnika o ostvarivanju najmanje 12 školskih sati edukacije godišnje, putem LMS 

sustava ili sudjelovanjem u obrazovnim aktivnostima uživo, počevši od 01. siječnja 2023.g. 

 

Izvijestili smo Vas i da je Izvršni odbor HOK-a donio, a UO HOK-a potvrdio 19.05.2022.g., odluku o 

povećanju vrijednosti boda Tarife na 15,00 kn, odnosno 2 Eur od 01.01.2023.g., s time da će se 

vrijednost boda usklađivati sa indexom promjena neto plaća u RH ukoliko ta razlika pređe za više od 

10%.  Ovo je bila nužnost obzirom da se vrijednost boda nije mijenjala posljednjih 28 godina, dok su u 

međuvremenu prema službenim podacima neto plaće u RH porasle za cca šest puta.  

Nadalje, kroz drugo jednogodišnje razdoblje, dostavljali smo Vam i ostale aktualne obavijesti HOK-a i 

Zbora, i to: 

- poziv Pravnog fakulteta Sveučilišta u Zagrebu za besplatni seminar na temu: “Usavršavanje 

europskih odvjetnika o implementaciji i radu Ureda europskog javnog tužitelja u Hrvatskoj", održan 

10. i 11. lipnja 2022. u HOK-u, kao i poziv Pravnog fakulteta u Rijeci za prijavu na Konferenciju o 

uredbama EU o bračnoimovinskim učincima i učincima drugih zajednica parova u prekograničnim 

predmetima”, održanu 30. lipnja 2022. u Jean Monnet, sveučilišnom centru izvrsnosti u Opatiji, 
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- podsjetnik na donesen Zakon o izmjenama i dopunama Zakona o parničnom postupku, od 

19.07.2022. g. s osvrtom primjenu „novog“ Pravilnika o visini nagrade za rad odvjetnika prilikom 

obrana po službenoj dužnosti  te o zaključcima Izvršnog odbora HOK-a u svezi istog Pravilnika, 

- obavijest da HOK ubrzano radi na daljnjim izmjenama Tarife, a nakon već donesene odluke o 

povećanju vrijednosti boda na 15,00 kn s pozivom na dostavu Vaših prijedloga eventualnih dopuna 

ili izmjena Tarife. O zaprimljenim prijedlozima članova Zbora izvješten je HOK. 

- podsjetnik na praćenje trajnog stručnog usavršavanja odvjetnika koji je započeo od 1. siječnja 

2023. godine, uz druge odredbe istog Pravilnika HOK-a,   

- obavijest da su na web stranici Vrhovnog suda RH objavljena Pravna shvaćanja povodom 

dopuštenih revizija od 1.9.2019.g.,  

- poziv Pravnog fakulteta u Rijeci za sudjelovanje na skupu pod nazivom: „Aktualna pitanja dostave 

i izvođenja dokaza u domaćim i prekograničnim sporovima“, 23. i 24. veljače 2023.g., 

- poziv za radionicu na Pravnom fakultetu u Splitu, 16.02.2023.g., na temu projekta "Zaštita žena i 

podzastupljenih skupina kao žrtava trgovanja ljudima“, 

- podsjetnik da je zaključena Kolektivna polica osiguranja od profesionalne odgovornosti za sve 

odvjetnike pri HOK-u, od 01.11.2022.g., uz uputu na detaljnije informacije na webu HOK, te 

napomenu da postoji određen broj odvjetnika koji uredno podmiruje članarine ali propušta 

podmirivati mjesečne obveze troškova premija osiguranja po Kolektivnoj polici pri HOK-u, 

- poziv Centra za cjeloživotno obrazovanje Pravnog fakulteta u Splitu za edukativnu radionicu: 

"Specifičnosti posvojenja s međunarodnim obilježjem" s voditeljicom programa, prof. Ines Medić, 

13.03.2023.g., 

- pozivi Pravnog fakulteta u Splitu za tečaj njemačkog jezika, u veljači 2023.g. i za tečaj engleskog 

jezika u travnju i svibnju 2023.g., za koje tečajeve je na zamolbu Zbora, određeni broj besplatnih 

sudjelovanja bio osiguran za odvjetnike Zbora, koji su se odazvali u većem broju. 

Nadalje, u trećem jednogodišnjem razdoblju izvijestili smo Vas i o: 

- izvršenoj Migraciji sustava e-pošte na MS Office 365 u organizaciji HOK-a i da do tada korištena 

mail adresa Zbora „odvjk28@hok-cba.hr“,  koja bi se prikazivala kod slanja mailova sa adrese 

Zbora, nije više u funkciji. Novopostavljeni e-mail račun Zbora nakon 12.05.2023.g. zaprima e-

poštu isključivo ako mu je upućena na adresu: split@hok-cba.hr, 

 

- pozivu Pravnog fakulteta u Splitu za sudjelovanje na predavanju iz oblasti obiteljskog prava, 

naziva:"Nordic private international law in family matters", predavača Jose Maria Lorenzo 

Villaverde, izvanrednog profesora sa Sveučilišta Orebro, Švedska, 05.06.2023.g., 

 

- pozivu Vijeća EU za sudjelovanje na radionici od 12.-13.09.2023. u Splitu, Hotel Radisson Blue, na 

temu e-komunikacije, projekt naziva: „Digitalno kao zadano, optimizacija učinkovitosti i kvalitete 

sudskih usluga i transparentnost sudskih odluka“. O prijavljenim kolegama izvijestili smo i HOK, 

kojemu su poslana izvješća o sudjelovanju istih kolega, 

 

- pozivu Pravnog fakulteta u Splitu o održavanju međunarodnog Simpozija Hrvatsko-francuskih 

upravnopravnih dana na temu: „Javna služba“, 21. i 22.09.2023.g. u Splitu, MEDILS, 

 

- pozivu Pravnog fakulteta Split za tečaj engleskog jezika: "Engleski u pravnom kontekstu, za listopad 

2023.g., 

- pozivu Pravnog fakulteta Split za savjetovanje na temu: Aktualnosti građanskog procesnog prava, 

5. i 6. listopada 2023.g., 

mailto:odvjk28@hok-cba.hr
mailto:split@hok-cba.hr


8 

 

- pozivu Pravnog fakulteta u Splitu za sudjelovanje na „Fly Talks“ (Career speed dating), u sklopu 

Dana karijera Fakulteta u Splitu, održanog 08. ožujka 2024.g, 

 

- pozivu i programu za radionicu „Instrumenti pravosudne suradnje EU u hrvatskom zakonodavstvu 

i praksi te predstavljanje platforme Facilex“, 28. svibnja 2024. u HOK-u Zagreb. 

 

Upravni odbor Zbora odlučio je sufinancirati troškove sudjelovanja nogometne momčadi “Advocatus” 

na europskom nogometnom prvenstvu odvjetnika i odvjetničkih vježbenika u Španjolskoj, Calvia-

Mallorca od 3.4.-7.4.2024., u iznosu od 1.500,00 Eur. 

Također smo odlučili sufinancirati i troškove organizacije XXVIII. Prvenstva odvjetnika i odvjetničkih 

vježbenika HOK-a u tenisu, u Makarskoj od 16.05.-19.05.2024.g., u iznosu od 2.500,00 Eur. 

 

4.  Prihodi i rashodi Zbora  

O stanju sredstava na našem računu bit će govora u Izvješću blagajnika. 

Ovdje samo ukazujemo, radi pojedinih članova Zbora, na obvezu urednog plaćanja članarine, kao 

načina zadržavanja neovisnosti odvjetništva. Evidentna su i dalje velika dugovanja po osnovi članarine, 

kao i dugovanja po osnovi neplaćenih pravomoćno izrečenih kazni i troškova u disciplinskim 

postupcima. 

Radi toga, a i radi onih kolegica i kolega koji uredno izvršavaju ovu obvezu, treba podržati pokretanje 

disciplinskih postupaka i postupaka radi naplate dugovanih iznosa, koje bismo mogli utrošiti u korisne 

svrhe.  

Kod odlučivanja o troškovima Zbora vodili smo računa da troškovi budu opravdani.  

Ovaj prostor i opremu u njemu moramo održavati.  

Na prošlogodišnjoj Skupštini Zbora smo Vas izvijestili da je zbog prodora vode i vlage u prostor kroz 

dijelove zapadne fasade, terase kafića i krovišta, bilo nužno uložiti veća sredstva u trajniju sanaciju 

ozbiljnih oštećenja, sve u skladu sa mišljenjem angažiranog sudskog vještaka. Obavljeni su radovi na 

izolaciji, popločavanju terase kafića i dijela stepeništa kroz koje je prodirala voda u kuhinju kafića. 

Ugradili smo i nove klimatizacijske uređaje u velikoj sali Zbora, uredili u pomoćnoj prostoriji potpuno 

novi WC, kojeg Zbor do sada nije imao, već se koristio WC-ima kafića. U preostalom dijelu te prostorije 

izrađeni su i ugradbeni ormari. 

Odvojene su električne instalacije kafića od prostora Zbora, što do tada nije postojalo, ugrađeno je 

interno mjerilo struje, vršeni proboji zida, ugrađena nova vrata za pristup električnom mjerilu, što je 

do tada bilo moguće  samo kroz prostor kafića, te je obavljeno i niz drugih manjih zahvata.  

 

Unatoč tim znatnim radovima i troškovima, ovaj Zbor je proteklih godina poslovao pozitivno, budući je 

veći dio troškova na sebe preuzela Komora, u dogovoru sa Zborom, pri čemu zahvaljujem kolegici 

Zdenki Monterisi, kao članu IO i UO HOK-a, koja je tu uložila veliki trud. 

 

Uložena su određena sredstva i za uređenje interijera ulaznog hodnika, gdje sad imamo ugodan prostor 

sa sjedećom garniturom i stolovima, podnom lampom i teglama sa biljkama.  

Ugrađena su nova ulazna vrata Zbora, budući su dotadašnja bila derutna i stara više od 20 godina. 

U prostoru male sale izrađen je novi radni stol, kupljeno je novo računalo te uvedena pretplata za 

pravni portal sudske prakse pri „Novom informatoru“, koja je svakodnevno dostupna na korištenje 

članovima našeg Zbora. Tako kolege koji nemaju istu mogućnost u svojim uredima, mogu slobodno 

pretraživati sudsku praksu u prostorima našeg Zbora, pa Vas i ovom prilikom pozivam da koristite tu 

mogućnost. 

Ovaj Upravnog odbor je proveo niz aktivnosti s ciljem pronalaženja adekvatnog zakupca zborske 

kavane te razrade i kontrole izvedbenog projekta sa troškovnikom svih radova u dijelu kafića, pa je 
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dana 13.12.2022.g., potpisan Ugovor o zakupu poslovnog prostora sa gosp. Markom Matićem iz Splita. 

Isti je kroz proteklu godinu obavio niz radova na preuređenju prostora kafića, koji radovi su bili 

kontrolirani i potvrđeni od strane nadzornog inženjera. 

Zakupcu su priznati troškovi ulaganja u prostor, ali samo oni koji su bili potrebni i trajno vezani za 

prostor, sukladno mišljenju nadzornog inženjera. Tako priznati iznos će se platiti kroz umanjene 

mjesečne iznose zakupnine kroz prvih 6 godina, od ugovorenih 10 god. zakupa. 

Dobili smo potpuno nov i uređen prostor, kojeg rado posjećuju naši članovi, kolege iz pravosuđa  i 

drugi gosti.  

U međuvremenu je dosadašnji zakupnik odustao od vođenja kafića iz osobnih i financijskih razloga, te 

je uputio zamolbu UO Zbora da se dopusti promjena osobe zakupnika.  

Upravni odbor je bio stajališta kako se zakupnik tražio dugo vremena te da je isti uložio znatna 

financijska sredstva u uređenje prostora i kvalitetno pružanje usluga, pa mu se odlučilo olakšati 

poziciju. 

Nakon više obavljenih razgovora u tom pravcu, Upravni odbor Zbora je prihvatio promjenu osobe 

zakupnika te je po odobrenju HOK-a, dana 13.05.2024.g. zaključen Dodatak Ugovora o zakupu sa 

postojećim i novim zakupnikom, temeljem kojeg novi zakupnik preuzima sva prava i obveze ranijeg 

zakupnika. 

Novi zakupnik je gospođa Nevena Vučević, koja je osmislila drugačiju koncepciju kafića sa novom 

ponudom i osvježenim ambijentom. 

Nadamo se da će članovi Zbora, kao i njihova pratnja te drugi gosti prepoznati ovo mjesto kao ugodan 

kutak za svoja druženja.  

 

Svaka godina je za odvjetništvo sve zahtjevnija, posebno zadnjih godina zbog posljedica Corona krize, 

štrajka u pravosuđu i drugih izazova sa kojima se susreće odvjetništvo u RH i šire. Zato je bitna  

povezanost i organiziranost na nivou Zbora i HOK-a.   

Na kraju koristim priliku da se zahvalim svim članovima Zbora, u ime Upravnog odbora i u svoje 

osobno, na svim sugestijama, podršci i suradnji u proteklom razdoblju. 

 

S poštovanjem, 

 

U ime Upravnog odbora Odvjetničkog zbora Splitsko-dalmatinske županije,  

Marin Budimir, Predsjednik 
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